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Παρόντες: 

 Νίκος Κέττηρος, πρόεδρος Χρίστος Σενέκης 

 Νίκος Γεωργίου Ζαχαρίας Κουλίας 

 Γιώργος Κάρουλλας Κωστής Ευσταθίου 

 Ρίτα Θεοδώρου Σούπερμαν  

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Προσφύγων-Εγκλωβισμένων-Αγνοουμένων-

Παθόντων μελέτησε την πιο πάνω πρόταση νόμου, η οποία κατατέθηκε στη Βουλή από 

τον πρόεδρο της επιτροπής και τα μέλη της βουλευτές κ. Χρίστο Χριστοφίδη και Χρίστο 

Χριστόφια εκ μέρους της κοινοβουλευτικής ομάδας ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες Δυνάμεις, σε 

τρεις συνεδρίες της, που πραγματοποιήθηκαν στις 18 και 25 Οκτωβρίου και στις 8 

Νοεμβρίου 2022.  Στο πλαίσιο των συνεδριάσεων της επιτροπής κλήθηκαν και 

παρευρέθηκαν ενώπιόν της εκπρόσωποι του Υπουργείου Εσωτερικών, του Τμήματος 

Αρχείου Πληθυσμού και Μετανάστευσης και της Υπηρεσίας Μέριμνας και 

Αποκατάστασης Εκτοπισθέντων (ΥΜΑΠΕ) του ίδιου υπουργείου, καθώς και της 

Παγκύπριας Ένωσης Προσφύγων (ΠΕΠ).  Η Νομική Υπηρεσία της Δημοκρατίας, παρ’ 

όλο που κλήθηκε, δεν εκπροσωπήθηκε στις συνεδρίες της επιτροπής. 

 Σημειώνεται ότι κατά τη συζήτηση της εν λόγω πρότασης νόμου παρέστησαν επίσης 

τα μέλη της επιτροπής κ. Χρίστος Χριστόφιας, Ζαχαρίας Κουλίας και Σωτήρης Ιωάννου. 

 Σκοπός της πρότασης νόμου είναι η τροποποίηση του περί Παροχής Στεγαστικής 

Βοήθειας σε Εκτοπισθέντες, Παθόντες και Άλλα Πρόσωπα Νόμου, ώστε να καθοριστεί 

χρονικό πλαίσιο έξι μηνών εντός του οποίου η Επιτροπή Στεγαστικής Βοήθειας της 

Υπηρεσίας Μέριμνας και Αποκατάστασης Εκτοπισθέντων πρέπει να ολοκληρώνει τη 

διαδικασία εξέτασης των αιτήσεων των εκτοπισμένων.  Με το υφιστάμενο καθεστώς, το 
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οποίο δεν προβλέπει χρονικό περιθώριο εξέτασης των αιτήσεων, παρουσιάζονται 

σοβαρές καθυστερήσεις, οι οποίες επηρεάζουν αλυσιδωτά και ουσιαστικά τον 

προγραμματισμό των δικαιούχων για τη στέγασή τους.  

 Στο πλαίσιο της συζήτησης της πρότασης νόμου η εκπρόσωπος της ΥΜΑΠΕ 

δήλωσε μεταξύ άλλων τα ακόλουθα:  

1. O χρόνος εξέτασης των αιτήσεων μειώθηκε από τα πέντε χρόνια στους οκτώ μέχρι 

δώδεκα μήνες, καθώς από τον Ιούλιο του 2019 έως τον Σεπτέμβριο του 2022 

εξετάσθηκαν 9 000 αιτήσεις. 

2. Το ποσοστό απορρόφησης με τις πρόσθετες εξοικονομήσεις από το Υπουργείο 

Εσωτερικών ξεπερνά το 100% του ήδη συγκεκριμένου προϋπολογισμού της 

ΥΜΑΠΕ για το 2022. 

3. Ο προϋπολογισμός της ΥΜΑΠΕ διπλασιάστηκε.  Συγκεκριμένα, το 2019 ο εν λόγω 

προϋπολογισμός ανερχόταν στα €25 εκατομ., ενώ το 2023 θα ανέλθει στα €50 

εκατομ. 

4. Έχουν εξεταστεί όλες οι αιτήσεις που αφορούν τις επαρχίες Λάρνακας και 

Αμμοχώστου για το έτος 2021.  

5. Όσον αφορά την επαρχία Λευκωσίας αναμένεται να ολοκληρωθεί η εξέταση ακόμη 

310 αιτήσεων που κατατέθηκαν το έτος 2021 εντός Οκτωβρίου του έτους 2022. 

6. Εκκρεμούν μόνο αιτήσεις για τις οποίες δεν έχουν καταχωρισθεί τα απαραίτητα 

στοιχεία και όχι εξ υπαιτιότητας της ΥΜΑΠΕ.  

7. Σε περιπτώσεις που αναμένεται σε σύντομο χρονικό διάστημα να αλλάξουν τα 

δεδομένα μιας οικογένειας, παραδείγματος χάριν, γάμος, γέννηση κ.λπ. 

παρατείνεται ο χρόνος εξέτασης της αίτησης από την Επιτροπή Στεγαστικής 

Βοήθειας, ώστε οι δικαιούχοι να δικαιούνται την αυξημένη οικονομική βοήθεια. 

8. Υπάρχουν ελλείψεις προσωπικού στην ΥΜΑΠΕ, όμως θα καταβληθεί κάθε δυνατή 

προσπάθεια, ανάλογα με τις δυνατότητες της υπηρεσίας, να ανταποκριθούν οι 

λειτουργοί στις υποχρεώσεις τους. 



3 

 Ο εκπρόσωπος της ΠΕΠ δήλωσε μεταξύ άλλων τα ακόλουθα: 

1. O χρόνος που σήμερα απαιτείται για την ολοκλήρωση μιας αίτησης είναι πολύ 

μεγάλος. 

2. Υπήρξε μια προσωρινή πρόοδος εξέτασης των αιτήσεων εν καιρώ πανδημίας, όμως 

οι διαδικασίες επανήλθαν στους προηγούμενους ρυθμούς. 

3. Ο σχετικός προϋπολογισμός πρέπει να είναι ανάλογος των αιτήσεων της κάθε 

χρονιάς. 

4. Μετά την ολοκλήρωση εξέτασης των αιτήσεων από την Επιτροπή Στεγαστικής 

Βοήθειας παρατηρούνται καθυστερήσεις και στις Επαρχιακές Διοικήσεις, γι’ αυτό 

και κάλεσε τις τελευταίες να ανταποκρίνονται γρηγορότερα στις υποχρεώσεις τους 

έναντι των συμπολιτών μας. 

 Τα μέλη της επιτροπής έθεσαν διευκρινιστικά ερωτήματα στους εμπλεκόμενους 

φορείς, τα οποία μεταξύ άλλων αφορούν: 

1. το ενδεχόμενο της παροχής στεγαστικής βοήθειας στους δικαιούχους πριν από τη 

σχετική δανειοδότησή τους από τραπεζικό και όχι μετά από αυτήν, ώστε να 

διευκολυνθεί η έγκριση της εν λόγω δανειοδότησής τους από τα τραπεζικά 

ιδρύματα· 

2. την αύξηση της επιδότησης ενοικίου· 

3. τη συχνότητα των συνεδριάσεων της Επιτροπής Στεγαστικής Βοήθειας ανά επαρχία 

για εξέταση των εν λόγω αιτήσεων.  

 Συναφώς, η επιτροπή, αφού έλαβε υπόψη όλα όσα τέθηκαν ενώπιόν της, συμφωνεί 

με τον σκοπό και τις επιδιώξεις της πιο πάνω πρότασης νόμου, προκειμένου να 

αντιμετωπιστούν τα αλυσιδωτά και ουσιαστικά προβλήματα στον προγραμματισμό των 

δικαιούχων για τη στέγασή τους εξαιτίας της υφιστάμενης προβληματικής διαδικασίας.  

 Υπό το φως των πιο πάνω, η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Προσφύγων-

Εγκλωβισμένων-Αγνοουμένων-Παθόντων, αφού έλαβε υπόψη όλα όσα τέθηκαν ενώπιόν 

της, ομόφωνα εισηγείται την ψήφιση της πρότασης νόμου σε νόμο.  



4 

 

8 Νοεμβρίου 2022 

Αρ. Φακ.:  23.02.063.164-2022  

ΔΦ/ΓΧ/ΜΑΧ 


